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Abstract :

In this work, we studied the chemical composition of a sample of rocks located
between Ouargla and Hasss Messaoud in Algeria a the geographical position
(31.8025,05.5395), the prepared samples were analyzed by X-ray diffraction, by infrared
spectroscopy to obtain the absorption spectrum (FTIR) and also by the X-ray fluorescence
technique (XRF), the latter is given the percentage of the chemical elementsin our samples,
it was found that, the highest percentage is silicon (21.82%), the oxidation of silicon gives
the quartz, the presence of the quartz is well confirmed by the technique of the XRD, which
gave the crystalline structure of the quartz, the FTIR spectroscopy gives the functiona
group of the samples, and allowed usto classify our sample in sedimentary rocks.

Key words :XRD, XRF, FTR, rocks, crystalline materials

Résumeé:

Dans ce travail, nous avons étudié la composition chimique de roches situés entre la
région de Ouargla et Hass Messaoud en Algérie, dont la position géographique
(31.8025,05.5395), les échantillons préparés ont éte analysés par la diffraction des rayons
X, par la spectroscopie infrarouge, et par la technique de fluorescence des rayons X (XRF),
cette dernier nous a donné le pourcentage des ééments chimiques constituants nos
échantillons, les résultats montre que est de silicium est présent avec la plus grande
proportion de 21,82%, 1’oxydation de silicium donne le quartz, le présence du quartz est
bien confirmé soit par la technigue du DRX, qui a donné la structure cristalline du quartz, et
par la technique de FTIR qui a montré son groupe fonctionnel, nos résultats ont permis
classification de nos échantillons dans |es roches sedimentaire.

Mot clés :XRD, XRF, FTR, roches, matériaux cristallins




